
Protokół Nr LXIV/2023 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 28 grudnia 2023 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Sędziszów Aneta Konieczna. 

W tym miejscu miało miejsce przemówienie p. Sebastiana Klimka – prezesowi Świętokrzyskiego 
Stowarzyszenie Hodowców Królików Rasowych i Drobnego Inwentarza, który w imieniu swoim, 
hodowców oraz Zarządu Stowarzyszenia podziękował p. Burmistrzowi, Urzędowi za objęcie w grudniu  
patronatem wystawy królików i w ramach podziękowania została wręczona figurka królika.  

Na podstawie listy obecności stwierdziła, iż obecnych jest 14 radnych, sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji. 
 
Ad. 3 
Na sekretarza obrad zaproponowała radnego Stanisława Firę– wyraził zgodę. 
Głosowanie: 13 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się. 

Ad. 4 
Pani Wiceprzewodnicząca przedstawiła wnioski Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad: 

1. Uchwały w sprawie dopłaty dla taryfowej grupy odbiorców usług wodociągowych w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę w okresie od 01 stycznia 2024 roku do 31 grudnia 2024 
roku. 

 
Głosowanie:  14 głosów ZA, jednogłośnie. 
 

2. Uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 
Ochotniczych Straży Pożarnych. 

 
Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie. 
 
Pani Wiceprzewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad. 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza za 2023 rok. 
7. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2023 – 2032. 
8. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 
9. Uchwała w sprawie WPF na lata 2024 –  2032. 
10. Podjęcie uchwały budżetowej na rok 2024: 
– odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
– odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez  
przewodniczącego Komisji Budżetowej, 
 – odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały budżetowej oraz o prognozie długu, 
– dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
-  głosowanie nad uchwałą budżetową. 
11. Uchwała w sprawie wprowadzenia niektórych zwolnień przedmiotowych w podatku od 
nieruchomości w roku 2024.  
12. Uchwała w sprawie dopłaty dla taryfowej grupy odbiorców usług wodociągowych w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę w okresie od 01 stycznia 2024 roku do 31 grudnia 2024 roku. 
13. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 
Ochotniczych Straży Pożarnych. 
14. Wolne wnioski i dyskusja. 



15. Zamknięcie obrad. 
 
Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Pani Wiceprzewodnicząca zapytała radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Brak uwag. 
Głosowanie: 14 głosów – ZA, jednogłośnie. 
 
Ad. 6 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Radny W. Tabor: 
W sprawie monitoringu. Czy i gdzie na bieżąco są odczytywane nagrania z monitoringu? W miastach 
obsługuje to straż miejska? A u nas jak to wygląda?  
Pan Burmistrz: 
Na razie monitoring mamy w Urzędzie Miejskim, tam gdzie funkcjonują informatycy. Jeżeli coś się 
wydarzy tam można w każdej chwili uzyskać dostęp do nagrań.  
Radny K. Prusek: 
Mam pytanie odnośnie gospodarki lokalowej i komunalnej. Miło słuchać, jak są wyremontowane lokale 
na ul. Spółdzielczej, ul. Kolejowej. Ale zapomnieliśmy o jednej inwestycji, która nie została 
zrealizowana. Chodzi mi dokładnie o modernizację budynku komunalnego w miejscowości Tarnawa 
103A. Mam zdjęcia budynku jak wygląda. Na ile ktoś może to sobie remontuje. Ale to jak wyglądają 
ściany, wszystko przecieka, przechodzi przez ściany na drugą stronę, jest grzyb. To jest niezrealizowane. 
Widzę, ze jest to wpisane w WPF na przyszły rok. Ale dlaczego to nie zostało zrealizowane w 2023 r. 
tak jak to było obiecywane?  
Pan Burmistrz: 
Po prostu zabrakła czasu. Potem przyszła niespodziewanie wcześniejsza zima. Chcieliśmy to wykonać 
z Zakładem Usług Komunalnych, ale fizycznie zabrakło czasu. W pierwszych możliwych dniach 2024 
r. będzie to wykonane, jak tylko aura na to pozwoli. Będzie zrobiona opaska z odwodnieniem wokół 
tego budynku.  
 
Wiceprzewodnicząca zarządziła przerwę do godz. 15:20. 
Po przerwie stawili się jak dotychczas.  
 
Ad. 7 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2023 – 2032. 
 
Radny K. Prusek: 
Mam pytanie odnośnie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. W WPF mamy 4 mln zł. 
Gdybyśmy dostali dofinansowanie to już nie będziemy musieli szukać środków. Brakuje mi tutaj 
jednego zadania tj. budowy przepompowni wody w miejscowości Marianów. Ona jest tyle lata 
wyglądana przez mieszkańców, ale nie jest zrealizowana. Jak byśmy dopisali 100 tys. zł? Może 
pozyskamy tak jak w miejscowości piołunka.  
Pan Burmistrz: 
Jeśli chodzi o budowę 2 przepompowni, poza ta jedną, która buduje gmina, przepompownie w 
Gniewięcinie i w Marianowie – ZUK podjął się realizacji tego zadania. Został napisany wniosek, 
złożony projekt o dofinansowanie i na dzień dzisiejszy jest na liście rezerwowej. Jest to zadanie 
realizowane przez ZUK. Przydomowe oczyszczalnie realizuje gmina. Nie możemy wkładać zadania do 
ZUK-U i powielać go w budżecie gminy. To zadanie jest na liście rezerwowej i czekamy. Gdyby się nie 
udało to bardzo proszę, żeby ZUK przyglądał się wszystkim innym możliwościom pozyskania. Gdyby 
to nie poskutkowało to będziemy musieli się zastanowić czy nie budować tego z własnych środków. Na 
razie na wszystko inne mamy pozyskane środki zewnętrzne.  
 
Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.    LXIV/551/2023 



 
Ad. 8 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.    LXIV/552/2023 
 
Ad. 9 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie WPF na lata 2024 –  2032. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.    LXIV/553/2023 
 
Ad. 10 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sędziszów na 2024 
rok. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego odczytał opinię w sprawie projektu 
budżetu na 2024 rok.  
Pani Skarbnik odczytała opinię RIO o projekcie uchwały budżetowej oraz o prognozie długu. 
 
Pani Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Otwieram dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2024 rok. 
Radna B. Wójcik: 
Postanowiłam po raz kolejny zwrócić się do radnych Rady Miejskiej Sędziszów o poparcie mojego 
wniosku odnośnie zabezpieczenia środków w budżecie gminy Sędziszów na 2024 rok na zakup i montaż 
monitoringu z możliwością obrazu i głosu w pomieszczeniach Przedszkola Samorządowego w 
Sędziszowie, w których zajmują się zajęcia dydaktyczne, opiekuńcze i wychowawcze. Uważam, że 
monitoring jest niezbędny dla bezpieczeństwa dzieci, pracowników lub ochrony mienia. Nagrania 
odtwarzane by były w sytuacjach wyjątkowych, wtedy kiedy zdarzy się wypadek lub niezgłoszona 
sytuacja, w której jest potrzebna szybka interwencja i wyjaśnienie.  
Pan Burmistrz: 
Chciałbym ogólnie odnieść się do budżetu. Według mnie jest to budżet oszczędny. Budżet bezpieczny, 
o czym mówią wszystkie opinie odczytane przez p. Skarbnik, spełniający wszystkie wymagania 
legislacji budżetowej. Jednocześnie jest to budżet bardzo trudny. Jest 2 lub 3 rok, gdzie prawo pozwala 
mieć nadwyżkę operacyjną ujemną czyli różnicę między dochodami a wydatkami bieżącymi i możemy 
uchwalić budżet. 90% samorządów w Polsce korzysta z tego przepisu. Myślę, że nie jest to dobre dla 
samorządności. Mam głęboką nadzieję, że rozwiązania idące w kierunku usamodzielniania 
samorządów, żeby miały takie dochody własne, dochody bieżące, które będą im pozwalać na 
planowanie inwestycji, podwyżek, wydatków itd. i mieszczenia się we wszystkich przepisach. Nikt z 
nas nie jest zadowolony, że nadwyżka wygląda prawie 1 mln 700 tys. zł, ale nie da się inaczej. 
Moglibyśmy jako samorząd, zachowawczo podchodzić do tematu, żeby ludzie czekali kolejne lata na 
wykonywanie jakichś dróg, budowy kanalizacji, wodociągów tam gdzie się budują. Powstaje wiele 
nowych osiedli. Oglądałem sesję Powiatu, budżet nadwyżkowy, ale na drogi środków własnych jest 2 
mln zł. My ciągle wokół tego mamy spory, dalej będziemy jeździć po oberwanych poboczach, brak 
chodników, dziurawe drogi, bo tego nie będziemy mieli zabezpieczonego. Jeszcze wyciąganie ręki po 
pieniądze gminne. Ten samorząd, który chce inwestować, rozwijać, wykorzystywać szanse pozyskania 
pieniędzy, będzie na deficycie. Te dane , które są jakby dane w cyfrach na dzień dzisiejszy. Wiadomo, 
że tego deficytu na koniec roku nie będziemy mieć 12 mln zł tylko jeszcze wyjdziemy z wolnymi 
środkami, dzięki naszej współpracy, pozyskanymi środkami. Należy bardzo oszczędzać. Mamy 
planowane jakieś podwyżki. Presja wszystkich opłat znacząco zwiększone przez instytucje inne niż 
samorząd. Nam nikt nie chce za bardzo zwiększać, ale my wydatki musimy ponosić. Mamy plan 
procentowych podwyżek, ale myślę, ze to będą małe kwoty. Będziemy musieli przygotować z p. 
Skarbnik reasumpcję tego budżetu, urealnić te kwoty, które będą nam potrzebne właśnie na ten cel. Ale 
dopiero jak zobaczymy ile będziemy mieć wolnych środków. Chcąc zaspokoić ludzkie potrzeby, my nie 
zwalniamy inwestycji. Bardzo bym prosił właśnie w taki sposób podejść do tego budżetu. Przyjąć go z 



myślą, że będziemy na bieżąco go monitorować z czego co można pozyskać i co jest dla ludzi 
najpilniejsze.  
A odnosząc się do wniosku p. radnej Bożeny, w bardzo małej ilości placówek oświatowych jest 
monitoring taki wewnętrzny, żeby śledzić od początku do końca każdy ruch dzieciaczka. Myślę, że to 
ani nie poprawi bezpieczeństwa. Pozwoli ewentualnie dochodzić winnego jakby coś się zadziało. Przez 
ostatnie lata, poza tym wyjściem ,a które p. dyrektor nie miała żadnego wpływu, jedynie reakcja nie 
byłą taka jak być powinna. Proszę nie forsować czegoś takiego, co na dzisiaj jest zbędne. Ile trzeba 
wymagań prawnych spełnić, żeby ten monitoring zainstalować wewnątrz sal.  Bardzo bym prosił, 
żebyśmy tego nie robili, bo nie ma takiej potrzeby. My oddziały przedszkolne mamy w każdej szkole. 
Nic się nigdy tam nie dzieje. Jakie my zaufanie okazujemy w stronę tych ludzi, jeśli będziemy ich 
monitorować co robią? Według mnie nie ma to żadnego znaczenia na bezpieczeństwo. Bezpieczeństwo 
jest to praca ludzi i tego trzeba wymagać.  
Radny J. Jaworski: 
Ja bym poparł wniosek p. Bożeny, tylko, że monitoring w częściach wspólnych: korytarze, przed 
budynkiem, wejścia. Jeżeli jest w częściach wspólnych, to nie wyobrażam sobie pracy takie nauczyciela, 
gdzie byłby cały czas obserwowany i nie wiadomo kto to ogląda. Uważam, że byłby to dodatkowy stres 
dla takiego pracownika, który byłby cały czas monitorowany. Części wspólne jak najbardziej tak. W 
salach dydaktycznych chyba nigdzie nie ma monitoringu. 
Radna B. Wójcik: 
Jeśli pyta pan o procedury to mieliśmy od 2021 r. Był 2022, 2023. Było już to omawiane 30 grudnia 
2021 r. na sesji budżetowej. Jaki stres, jeżeli ktoś właściwie wykonuje pracę? Większość godzin to 
właśnie dzieci przebywają w salach. Teraz jesteśmy na sesji, wszyscy nas oglądają. Przeszkadza 
monitoring? Wchodzimy do sklepu też jesteśmy monitorowani. Czego się boimy? Jeżeli jest wszystko 
to czego się boimy?  
Pan Burmistrz: 
Jeżeli mielibyśmy rozmawiać na ten temat, bo uchwała Rady Rodziców w ówczesnym czasie jest taka, 
że nie wyrażają akceptacji na monitoring wewnątrz sal. Jest to ciało statutowe.  
Radna B. Wójcik: 
Ta uchwała była w 2021 r. Jedni rodzice wyszli, drudzy przyszli. W żłobku jest monitoring i nikt nie 
miał nic do powiedzenia. Jak ktoś sobie nie życzy, żeby dziecko było monitorowane to można przenieść 
do innego przedszkola. O co chodzi? Kogo chronimy?  
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Chciałabym się podeprzeć prawem oświatowym. Co do zasady monitoring w placówkach oświatowych 
jest zakazany. Monitoring nie może obejmować pomieszczeń, w których prowadzone są zajęcia 
dydaktyczne, wychowawcze i opiekuńcze, pomieszczeń w których uczniom udzielana jest pomoc 
psychologiczno-pedagogiczna, chyba że jest to niezbędne ze względu na istniejące zagrożenie dla 
realizacji bezpieczeństwa uczniów i pracowników. Jeżeli jest to niezbędne dla realizacji bezpieczeństwa 
uczniów i pracowników to dyrektor szkoły po przeprowadzeniu konsultacji z radą pedagogiczną, radą 
rodziców, samorządem uczniowskim może wprowadzić szczególny nadzór nad pomieszczeniami, ale 
należy pamiętać, że monitoring nie powinien i nie może stanowić dowodu w sprawie pracowniczej. 
Czyli nie możemy monitoringiem nadzorować jakości pracy pracowników szkoły. Jest to art. 108a 
ustawy prawo oświatowe.  
Radna B. Wójcik: 
Pani dyrektor przedszkola jest za zakupem i montażem monitoringu. Osobiście z nią rozmawiałam.  
Pan Burmistrz: 
Ten temat powinien być w inny sposób przedstawiony.  
Radna B. Wójcik: 
Na komisji zaczęłam rozmawiać, ale nikt nie chciał dyskutować. Napisałam wnioski w 2021 r., 2022 r., 
2023 r.  
Pan Burmistrz: 
To nie jest rola radnego, żeby wnioskować o założenie monitoringu w pomieszczeniach edukacyjnych. 
Jeśli p. dyrektor uważa, że jest zagrożone poczucie bezpieczeństwa w pomieszczeniach itd. niech zrobi 
konsultacje z radą rodziców, z samorządem uczniowskim, z radą pedagogiczną i tak jak prawo 
oświatowe wskazuje, niech wystąpi z odpowiednimi wnioskami. Bez tego jest to bezprzedmiotowy 
wniosek. Dopiero wtedy możemy poddać procederowi uchwalania zmian w budżecie itd.  



Radna B. Wójcik: 
Panie Burmistrzu jak pan może powiedzieć, że to nie jest moja rola. To nie jest rola radnego?  
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Pani Radna, pani mecenas już wytłumaczyła, pan Burmistrz również.  
 
Radna B. Wójcik: 
I chce mi zamknąć usta?  
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Absolutnie niem. Mamy podstawę prawną i tego się musimy trzymać.  
Radna B. Wójcik: 
Ale ja się chcę wypowiedzieć.  
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Proszę bardzo, ale ostatnia wypowiedź, żebyśmy nie przedłużali.  
Radna B. Wójcik: 
Nie. Dziękuję. Ja składałam wniosek formalny, proszę go przegłosować.   
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
To bardzo proszę go sformułować dokładnie, żeby mógł zostać zapisany.  
Radna B. Wójcik: 
Składam wniosek o zabezpieczenie środków w budżecie Gminy Sędziszów na rok 2024 na 
zakup i montaż monitoringu z możliwością odtwarzania obrazu i głosu w pomieszczeniach  w 
Przedszkolu Samorządowym w Sędziszowie.  
Informatyk K. Malec: 
Szanowni państwo, jest jedno zastrzeżenie. Nie może być dźwięku, to jest w ogóle wykluczone. 
Może być monitoring obrazu. Natomiast jest RODO i nie może być dźwięku.  
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Ale czy my aktualnie możemy taki wniosek formułować. Patrząc na Statut i formalnie 
formułować takiego wniosku nie możemy. Zmiany w porządku obrad wnosi pani na początku 
sesji.  
Radna B. Wójcik: 
Mam protokół z 2021 r. i taki wniosek był składany przed głosowaniem uchwały budżetowej.  
Pan Burmistrz: 
Szanowni państwo, kończymy ten rok budżetowy. Bardzo proszę o wycofanie tego wniosku. 
Nie spełnia podstawowych norm do budżetu, nie ma podanej kwoty, nie ma z czego wziąć, bo 
deficytu nie możemy zwiększyć. Po drugie, jeszcze raz powtarzam, bardzo proszę o podejście 
takie jak prawo mówi. Żłobek nie podlega prawu oświatowemu, żeby tu była jasność. Jeśli dany 
kierownik jednostki edukacyjnej wystąpi, że jest poczucie zagrożenia, jeśli przedstawi opinie 
lub uchwalę rady pedagogicznej, rady rodziców to my wtedy możemy dopiero brać ten wniosek 
pod uwagę i rozpatrywać. Bez tego nie powinniśmy w ogóle dyskutować.  
Radny J. Strzelec: 
Panie Burmistrzu ile ta inwestycja by kosztowała?  
Pan Burmistrz: 
Nie wiem ile, ale w tej chwile jest to bezprzedmiotowy wniosek. Najpierw trzeba przejść wiele 
kroków, a nie że nam się coś umyślało, nie patrząc na uwarunkowania prawne, społeczne, 
rzeczowe, RODO. Nie powinno być między nami o to sporów.  
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Jeszcze raz zwracam się do p. radnej B. Wójcik o wycofanie tego wniosku i na spokojnie przez 
p. dyrektor pójście tą drogą o wystąpienie do Rady o zabezpieczenie środków. 
Radna B. Wójcik: 
Pani przewodnicząca ta sama sytuacja była 30.12.2021 r. Wtedy go wycofałam. Dzisiaj nie 
wycofuję, proszę o przegłosowanie.  
Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Dyrekcja nie zgłosiła takiej potrzeby. 



Radna B. Wójcik: 
Ja zgłaszam wniosek do budżetu na sesji budżetowej.   
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Zgodnie ze Statutem, głosowanie nad poprawkami do poszczególnych paragrafów lub ustępów  
projektu uchwały następuje według kolejności zgłoszeń. Należy wskazać paragraf i ustęp, 
którego zmiany pani żąda. I tylko tak możemy formalnie głosować. Z czego pani chce 
przesunąć pieniądze, na co i jakie to będą kwoty.  
Radna B. Wójcik: 
Nie raz wniosek był tak kulawy i był głosowany.  
Radny J. Wiencek: 
Nie zgodzę się, że były kulawe wnioski. Z reguły były one przygotowywane wcześniej, 
przedstawiane i głosowane przed sesjami. Też nie idźmy w taką stronę i nie mówmy, że coś 
było źle, kończymy rok, zaraz będziemy kończyć kadencję. Wydaje mi, że czegoś takiego nie 
było. Oprzyjmy się na prawie i jeżeli prawo oświatowe mówi w ten sposób, że nie można 
montować takiego monitoringu, jest tam jakaś furtka czy możliwość, że go można 
zainstalować, ale przecież my oprócz tego jednego incydentu to tam w tej chwili jest wszystko 
dobrze. Do mnie nie docierają żadne negatywne informacje w stosunku wychowawca-dzieci.  
Radny J. Chmielarski: 
Skoro pani radna do końca nie może sformułować wniosku to po to mamy tutaj opłacanego 
radcę prawnego i jej obowiązkiem jest doprecyzować treść takiej uchwały, bo tu widzę wiele 
jej pieczątek pod innymi. Jaki problem jest pomóc w prawidłowym wniosku? Przecież od tego 
pani jest. Radna zgłasza taki wniosek, a radca prawny od tego jest, żeby pomóc sformułować  
wniosek.  
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Bardzo dziękuję, ze przypomina mi pan o moich obowiązkach zawodowych. Chciałabym 
zauważyć panie radny, że to państwo powinniście być autorami wniosków do budżetu, a nie 
radca prawny. Radca prawny tylko opiniuje pod względem zgodności z przepisami prawa, a 
nie jest autorem samego wniosku. Ja pomagam, wskazuję co trzeba zmienić i co trzeba 
wskazać. A w jaki sposób i w jakiej kwocie to ja tego nie będę wiedzieć. Nie od tego jest 
prawnik.  
Radny P. Jaros: 
Pan Burmistrz wyjaśnił już w sposób bardzo dokładny. Pracuję w placówce edukacyjnej. Wiem 
jak takie rzeczy można wprowadzać. Pani mecenas odwołała się tutaj do ustawy prawo 
oświatowe. Jeżeli my nawet zagłosujemy za tym to zagłosujemy za czymś co jest niezgodne z 
prawem od razu na starcie. To jest skrajność. Pan Burmistrz naprawdę w sposób bardzo mądry, 
profesjonalny wskazał drogę w jaki sposób dyrektor ma dotrzeć do stworzenia i zamontowania 
tego monitoringu. Specjalista od spraw informatyki bardzo wyraźnie mówi, że tylko wizja. 
Jestem nauczycielem i słucham tych wypowiedzi. Dla mnie jest to sprawa bezprzedmiotowa.  
Radny K. Prusek: 
Też słucham i nie wiem co powiedzieć. Ale opracujmy jakieś pojednanie, jakiś kompromis. 
120 tys. zł to jest duża kwota. Może w jednej klasie, gdzie jest jakiś problem z tymi dziećmi. 
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Panie radny taki wniosek zmaterializuje się dopiero wtedy kiedy będziemy mieli wniosek 
właściwego dyrektora. To dopiero wtedy będziecie państwo władni, żeby rozpatrzeć, powziąć 
kroki w urzędzie.  
Radny K. Prusek: 
To prosiłbym zaprosić p. dyrektor  
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Pani dyrektor odpowiada za bezpieczeństwo dzieci czy to w szkole czy to w przedszkolu. W 
jednej klasie, ale w jakim kryterium będziemy wybierać? To musi być wniosek dyrekcji.  



Radny K. Prusek: 
Dlatego prosiłbym, żeby p. dyrektor o to zabiegała, a nie na rękach p. radnej.  
Radny J. Jaworski: 
Dwoje moich wnuków chodzi do przedszkola, wnuczka chodzi do szkoły. Ja nie słyszałem 
nigdy, żeby cokolwiek tam się stało. Nie słyszałem, żeby ktoś je karcił, żeby coś się działo. To 
musi być wszystko legalnie, tak jak p. Burmistrz powiedział, z wniosku p. dyrektor.  
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Tu nie chodzi o to, że sama instytucja monitoringu jest niewskazana. Ja również mam dzieci i 
w szkole i w przedszkole. Mamy zarówno i tu i tu monitoring, ja osobiście nigdy z tego nie 
korzystam. Ale sam fakt zainstalowania monitoringu w mojej ocenie jest zasadne. Ale z całą 
pewnością aktualnie na dzisiaj ten pani wniosek jest przedwczesny. On nie może być 
procedowany. Nie mamy wniosku dyrektora.  
Radna B. Wójcik: 
Pani jako matka, nie posłała by swoich dzieci do przedszkola, gdzie nie ma monitoringu. Ale 
nikt  z tego nie będzie korzystał. Będzie odtwarzany wtedy kiedy wydarzy się jakaś sytuacja. 
Taka sama sytuacja jest na terenie Sędziszowa, nikt nie siedzi i nie ogląda cały czas obrazu. 
Dopiero wtedy jak się coś wydarzy. 
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Ale tak jak mówię, ten wniosek na chwilę obecną jest bezprzedmiotowy, bo nie ma wniosku 
dyrektora. Jak będzie wniosek dyrektora to wtedy tą sprawą winna się zająć rada.  
Radna B. Wójcik: 
Jestem po rozmowie z p. dyrektor. Ja nie mogę nic narzucać. 
Radny J. Wiencek: 
Żeby nie było tak, że my będziemy zmuszać i dyrektorzy z presją będą składać takie wnioski. 
Wydaje mi się, że jeżeli były rozmowy i nie ma wniosku od dyrektorki to nie ma tematu i 
koniec.  
Radny J. Jaworski: 
Tak jak mówiłem, wnuki uczęszczają do przedszkola. Z rozmów między rodzicami nigdy nie 
słyszałem, żeby oni chcieli monitoring. Nawet byli przeciwni po tamtym incydencie.  
Radny J. Wiencek: 
W temacie budżetu ma jeszcze sprawę. Chciałbym powiedzieć, że my jednak w tych sowich 
budżetach dużo finansujemy tych inwestycji. Nasze inwestycje są duże. Prosiłbym też, 
żebyśmy nie zapomnieli o tym, że jak coś budujemy żeby później nie dbać o to. Przypominam 
o drogach, chodnikach. Później nie ma ich kto utrzymać w należytych stanie. Teraz będziemy 
budować ten parking, będziemy rewitalizować tą część Sędziszowa przy poczcie. Zmierzam do 
tego, że niestety jeżeli mamy tutaj ZUK, który się troszczy o to, więc musimy też temu 
zakładowi dołożyć finansów, żeby mogli to w jakimś należytym standardzie wykonywać. 
Musimy też zwrócić na to uwagę, że prawo jest takie, że tam gdzie jest ten chodnik przy jakiejś 
posesji to tam ten właściciel powinien to robić. Ale są takie posesje, gdzie nie ma właściciela 
to jest odcinek gdzie jest ładnie posprzątane, a za chwile jest odcinek gdzie jest zachwaszczone. 
Bardzo bym prosił, żeby tutaj wypracować jakieś metody, będzie się to wiązało z tym, że jakieś 
pieniądze musimy na to przeznaczyć. I żeby te nasze inwestycje, które budujemy, żeby w 
należyty sposób o nie zadbać.  
Radny J. Strzelec: 
Ile miejsc pracy mamy na dzisiaj? Mówimy o inwestycjach, w tym roku było chyba 20 mln na 
inwestycje, a ile mamy miejsc pracy? Muszą powstać nowe miejsca pracy, podatek ruszy, bo 
inaczej nic z tego nie będzie. Widzę jaki jest dług. Dzisiaj mówimy jak mamy oszczędzać. 
Chcemy jeszcze ZUK doposażyć finansowo, jak to? Czy źle zrozumiałem?  
Radny J. Wiencek: 
Dobrze zrozumiałeś. Przed chwilą mówiłeś o miejscu pracy, to jest właśnie miejsce pracy.  



Radny J. Strzelec: 
Dofinansowanie firmy. Ten nowy ciągnik co jest kupiony, to on jest firmy ZUK? 
Radny R. Dębicki: 
Ja przypominam, ze spółką kieruje pan prezes, więc proszę takie pytania kierować do niego.  
Radny J. Strzelec: 
W takim razie proszę o odpowiedź pana prezesa. 
Prezes ZUK W. Jarzyński: 
Ciągnik jest zakupiony na wyposażenie oczyszczalni ścieków przez 2 gminy, a my go 
użytkujemy, ponieważ użytkujemy oczyszczalnię ścieków.  
Radny J. Strzelec: 
Do odśnieżania śniegu może służyć? 
Prezes ZUK W. Jarzyński: 
Może służyć do wszystkiego. 
Radny J. Strzelec: 
To bardzo bym prosił, żeby ten ciągnik pokazał się niedaleko mojej posesji.  
Radny J. Jaworski: 
Wybudujemy parking, budujemy teren koło poczty, ZUK musi dostać dofinansowanie, bo on 
będzie musiał to utrzymywać. Musi zatrudnić dodatkowych ludzi. Wzrosną koszty utrzymania. 
Zastanawiam się tylko czy parking może być dochodowy. Potrzebny jest. Zmieni się całkowicie 
wizerunek tego miejsca. Będzie obsługiwał ZUK, więc musimy zabezpieczyć pieniądze do 
ZUK-u.  Co nowego powstaje to kosztuje.  
Radny K. Prusek: 
Radny ma rację, bo z ekonomicznego punktu widzenia biorąc, to ten ciągnik 80 gdzie leci 20 
km/h, to gdzie tu jest ekonomia? A nowy ciągnik stoi. Przyjrzyjmy się temu i wyciągnijmy 
wnioski.  
Radny A. Mysiara: 
Pani radna nie wycofuje tego wniosku? To ja składam wniosek przeciwny do tego wniosku 
odnośnie zabezpieczenia pieniędzy na monitoring. Po tylu wyjaśnieniach od p. mecenas, od p. 
Burmistrza, przez osoby pracujące w szkole, znają prawo oświatowe, wydaje mi się, że mój 
wniosek jest słuszny.  
Radna B. Wójcik: 
Czy wniosek p. Mysiary został dobrze sformułowany?  
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Nie został dobrze sformułowany. Ale ja się zastanawiam, który wniosek jest dalej idący. 
Wniosek zarówno jedne i drugi powinien być dobrze sformułowany. Pierwszy wniosek 
rozumiem jest za wprowadzeniem do budżetu inwestycji polegającej na instalacji monitoringu 
w przedszkolu, tak? 
Radna B. Wójcik: 
Jeżeli jest taki problem to dobrze, wycofam go dzisiaj, ale w styczniu napisze interpelację i 
będzie kontynuacja tego tematu. Jestem po rozmowie z p. dyrektor i ja jako radna nie mogę być 
głucha i ślepa, jeżeli coś jest potrzebne w danej jednostce to trzeba pomóc.  
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Nad tą placówką czuwa dyrekcja i to ona powinna o to zabiegać.  
Radna B. Wójcik: 
Ja byłam przekonana, że ten wniosek p. dyrektor złożyła.  
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Nie złożyła i dlatego teraz mamy problem. Czyli pani wycofuje ten wniosek? Czy pan radny 
Mysiara też wycofuje swój wniosek?  
Radny A. Mysiara: 
Też wycofuję.  



Pani Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Wróćmy do porządku obrad. Czy są jeszcze jakieś pytania do budżetu? 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się.   LXIV/554/2023 
 
Ad. 11 
Pani Wiceprzewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia niektórych zwolnień 
przedmiotowych w podatku od nieruchomości w roku 2024. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.    LXIV/555/2023 
 
Ad. 12 
Pani Wiceprzewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie dopłaty dla taryfowej grupy 
odbiorców usług wodociągowych w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę w okresie od 01 
stycznia 2024 roku do 31 grudnia 2024 roku. 
 
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Ja tylko wyjaśnię, że taka sama uchwała była podejmowana 29 listopada 2023 r, jednakże stanowisko 
Wojewody jest, żeby uchwałą ta podlegała ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Świętokrzyskiego. Poprzednia treść uchwały nie zawierała tego zapisu.  
Podobna sytuacja jest w następnej uchwale. Tam również mieliśmy inny sposób publikacji.  
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 14 głosów ZA, jednogłośnie.    LXIV/556/2023  
 
Ad. 13 
Pani Wiceprzewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Pani mec. E. Dąbrowska: 
Pamiętajmy, ze strażacy ochotnicy, którzy są radnymi nie powinni nad tą uchwałą głosować.  
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 8 głosów ZA.      LXIV/557/2023 
 
Ad. 14 
Wolne wnioski i dyskusja. 
 
W tym miejscu Wiceprzewodnicząca A. Konieczna odczytała pismo z Prokuratury Rejonowej 
w Jędrzejowie odnośnie radnego J. Chmielarskiego.   
 
A.Chyla: 
Temat został już wcześnie wywołany, więc nie będę przedłużał. Kwestia ZUK. Było mówione, 
że będzie więcej inwestycji, wiadomo, że trzeba będzie te wszystkie obiekty utrzymywać i będą 
potrzebne dodatkowe środki finansowe. Problem jest nie od dziś. Czy w związku z tymi 
przedsięwzięciami jest jakiś plan, strategia rozwoju tego Zakładu Usług Komunalnych? Czy są 
podejmowane jakieś działania, żeby ta spółka była bardziej prorozwojowa, bo w mojej ocenie 
jest zastój. Wynika to z wielu czynników. Nie tylko personalnych, ale też ekonomicznych. 
Trzeba by się nad tym jakoś zastanowić.  Była mowa o podwyżkach. W spółce są pracownicy 
zwykli, bez statusu pracownik samorządowy. Żeby mieć tych fachowców różnych, trzeba dać 
tym ludziom porządnie zarobić. Jaki abonament taka usługa. Jest jeszcze wiele innych różnych 



problemów. Czy jest jakiś pomysł na dalsze funkcjonowanie ZUK-u? Czy będzie możliwa 
jakaś debata? Czy Rada Nadzorcza może się jakoś wypowiedzieć w tym temacie?  
Kolejna sprawa dotyczy posterunku policji. Niedawno był on otwierany. Czy jest zamknięty 
spowrotem? Mam wrażenie, że tam nic się nie dzieje. Tutaj drobna uwaga, nie zauważyłem tam 
nikogo z radnych. Wszyscy radni kiedyś podjęli taką uchwałę o przekazaniu nieodpłatnie tego 
gruntu na rzecz policji. Mam informację, że nie wpłynęło żadne pismo, żeby przewodniczący 
lub wice byli na otwarciu.  Moim zdaniem to niefajnie wygląda.  
Kolejna sprawa dotyczy parku w Caritasie. Rozumiem, że cały ten obiekt jest użyczony w 
dzierżawę, ale czy dałoby radę coś zrobić, żeby ten park zaczął wyglądać jak park? Tam gmina 
poniosła wiele inwestycji. Alejki, ścieżki, a dzisiaj tego nie widać.  
Ostatnia sprawa dotyczy SCK. Chciałbym na pana ręce złożyć podziękowania dla p. dyrektor, 
ponieważ udało się ją przekonać do tego, by w SCK powstała taka Izba Pamięci. Ja wiem, ze 
to trochę potrwa, ze nie będzie od razu. Jest to ważne dla wielu mieszkańców, którzy interesują 
się naszą historią, kulturą. Jeszcze raz dziękuję.  
Przewodniczący Rady Osiedla P. Adamski: 
Panie Burmistrzu jak pan się doniósł do spraw z poprzedniej sesji? Tam były 3 tematy, które 
pan Burmistrz miała sprawdzić, za pomniał na ubiegłej sesji.  
Panie Burmistrzu bardzo podobała mi się pana wypowiedź, jak było spotkanie on-line z 
mieszkańcami, że internet jest priorytetem. Chciałbym, żeby ten priorytet też został ujęty przy 
modernizacji przebudowy ul. Widokowej.  
Brak oświetlenia na ul. Sportowej. Ten maszt kolejowy w ogóle nie świeci.   
Cały czas jest spór między drogą gminną w kierunku posesji nr 74 na ul. Jędrzejowskiej. Pan 
na poprzedniej sesji twierdził, że  tą drogę trzeba by jakoś poprawić. Ja utrzymuję cały czas, że 
tą drogę należy utwardzić. W 2020 r. p. Olszak z upoważnienia Burmistrza napisał, że brak 
odwodnienia tej drogi powoduje taki stan a nie inny. Mieszkańcy na własny koszt nawieźli tą 
drogę.  
Pan Burmistrz obiecał, że podczas otwarcia nowego posterunku policji w Sędziszowie przy ul. 
Dworcowej będzie zmodernizowana drogi od ul. Klonowej. Do tej pory mieszkańcy jeżdżą po 
płytach. Tam też jest brak jakiegokolwiek odwodnienia. Woda jak stała tak stoi.  
Radny J. Jaworski: 
Odcinek chodnika od ul. Armii Krajowej w stronę parkingu i troszkę dalej. On się stał 
półokrągły. Boki się zapadły. Czy to odwiercenia, czy od samochodów. Ktoś powinien to 
naprawić. Czy to są nasze chodniki czy powiatowe? 
Radna B. Maczkiewicz: 
Chciałabym się zapytać czy w budżecie powiatu na 2024 r. są jakieś zadania drogowe na terenie 
gminy Sędziszów? 
Radny A. Stępień: 
W imieniu swoim i mieszkańców Grązowa chciałem podziękować za piękne oświetlenie przez 
las. Czy będzie możliwa kiedyś kontynuacja dalszego oświetlenia w kierunku Borszowic? 
Co będzie z tym budynkiem, gdzie obecnie jest policja?  
Pan Burmistrz: 
- p. A. Chyla – na tą sesję mieliśmy przygotować informacje odnośnie ZUK-u. Ale był bardzo 
krótki i trudny okres. Myślę, że na sesji styczniowej przedstawimy cały zakres tych zadań, które 
były wykonywane w ZUK-u. Zaczniemy od tych działań naprawczych. Bardzo proszę prezesa 
i przewodniczącą Rady Nadzorczej o przygotowanie takiego zakresu łącznie z aktualnym 
stanem finansowym i nakreśleniem tego o czym mówimy. Planowane są realne 
przedsięwzięcia, umiejscowione tu i teraz. Są takie zasoby jakie mamy, kadrowe, pracownicze. 
Nie można się pokusić, że my tam zatrudnimy jeszcze nie wiadomo ile osób. W ZUK-u jest o 
czym myśleć, bo to nie jest jednowymiarowa spółka. Zajmują się dostarczeniem wody, 
odprowadzeniem ścieków, ma mieszkalnictwo pod sobą, utrzymanie czystości i porządku na 



drogach, zlecane remonty dróg w ramach in-haus, remonty mieszkań itd. Zakres robót, który 
realizuje jest bardzo duży. Spółka nie może być nastawiona na zysk tylko na zaspokajanie 
potrzeb publicznych. Takie podmioty w skali kraju, gdzie praktycznie nie ma ruchu z taryfami, 
opłaty które mogą ponosić są zwielokrotnione w ciągu ostatnich lat. Ten temat będzie na pewno 
przedstawiany jak nie na styczniowej to na kolejnej. Takich spotkań odnośnie ZUK-u było już 
wiele.  
Na otwarcie posterunku ja zostałem zaproszony w imieniu samorządu. To było chyba dzień czy 
dwa przed. Był p. generał komendant wojewódzki, policjanci, Starosta, wójtowie z terenów 
których ten komisariat obsługuje czyli Wodzisławia u Słupi.  
Radna B. Wójcik: 
W tym samym dniu próbowałam się dowiedzieć co się stało, nie otrzymałam odpowiedzi z 
Jędrzejowa. Próbowałam dzwonić do Sędziszowa. Chciałam to sprostować, dowiedzieć się, 
dlaczego Rada Miejska została pominięta. Nikt nie umiał mi na to pytanie odpowiedzieć. 
Zachowali się nie w porządku, bo nam pominęli. Jak czegoś potrzebują to potrafią pismo 
napisać. Zaproszenia nie potrafią zostawić.  
Pan Burmistrz: 
Myślę, że robili to jak najskromniejszych kosztem, jak najmniej liczniejszym osobowo. Myślę, 
że oni już przez pryzmat Burmistrza/Wójta chcieli, myśleli jako o przedstawicielu samorządu. 
Było krótko. Były media. Pan komendant wojewódzki w stronę samorządu skierował bardzo 
ciepłe słowa, do Rady Miejskiej i samorządu podziękował. Odniósł się do naszego samorządu.    
Odnośnie parku w ZOL-u, oni tam mają dzierżawę. Próbowaliśmy pomagać, ale to jest ogrom 
pracy. W tym roku oni już sami organizowali wycinanie parku. My na swoich terenach mamy 
bardzo dużo do zrobienia. Jest to park zabytkowy, wiele bez uzgodnień z konserwatorem 
zabytków nie można zrobić.  
Przekażę podziękowanie dla p. dyrektor SCK. Cieszę się, ze powstanie tam ta Izba Pamięci. 
Myślę, że obok zrobimy salę poświęconą p. Ottonowi Grynkiewiczowi. Jest to wielka postać 
w naszej gminie. Wydał tomiki, obrazy itd. było 18 bali charytatywnych. Miał zajęcia 
dydaktyczne z naszymi dziećmi.  Będzie tam może również jakieś miejsce wystawowe dla 
innych naszych twórców. Myślę, że p. dyrektor podejmie się tego zadania.  
- p. P. Adamski – internet na ul. Widokowej. Wiem, ze tam było zgłaszane. Jak będziemy kopać 
to ten kanał będzie włożony. Na naszej stronie internetowej zamieściliśmy link, żeby tą drogą 
zgłaszać miejsca białych plam. Rozmawiam z naszymi operatorami, myślimy o wielu 
miejscach gdzie go jeszcze nie ma. Jest chyba 7 czy 8 miejsc. Mają być na to pieniądze. Trzeba 
zgłaszać, żeby to szło też od mieszkańców.  
Odnośnie braku oświetlenia na ul. Sportowej, tyle ile mogliśmy na dzisiaj zrobić to zrobiliśmy. 
Reszta jest terenem kolejowym. Na drodze powiatowej na dzisiaj nie jest planowane robienie 
oświetlenia.  
Na ul. Jędrzejowskiej jest to kawałek naszej drogi, reszta jest to droga prywatna. My dróg 
prywatnych nie będziemy utwardzać. O ten nasz kawałek będziemy dbać.  
- radny J. jaworski – musimy zidentyfikować dokładnie. To jest przy drodze powiatowej? To 
jest ciąg? Tam przy garażach jest chodnik powiatowy. Zgłosimy go do poprawy.  
Radna Powiatu E. Kubas-Samociuk: 
Dzisiaj w godzinach porannych odbyła się sesja Powiatu, była to sesja budżetowa. Jest 
wprowadzone jedno zadanie odnośnie naszych dróg gminnych z pozyskaniem środków z 
Polskiego Ładu. Jest to odcinek drogi Mierzawa-Sędziszów, Mierzyn przez wieś. To jest jedyna 
inwestycja, która znalazła się w budżecie na 2024 rok. Ta droga 3 lata temu była w całości 
robiona. Zapytałam dlaczego akurat ta wybrali. Uzyskałam odpowiedź od dyrektora ZDP, że 
na tej drodze ze względu iż wyjeżdżają ciężkie samochody z GAS-POLu poobrywane są 
pobocza. Nie mogliśmy się wspólnie dogadać o jaki dokładnie odcinek chodzi. Z Gaspolu do 
Mierzyna to jeszcze kawałek drogi, Gaspol jest na terenie Pawłowic. Jak wracałam to 



przyjrzałam się tej drodze i faktycznie te pobocza są lekko pofalowane. Pan dyrektor tłumaczył, 
ze jest to zadanie jakby na przyszłość, bo ta droga się posypie. Na ta drogę przeznaczone jest 3 
mln 100 tys. zł. Wiem, ze ZDP wystąpił do gminy o wsparcie w kwocie 300 tys. zł. Uważam, 
ze wszystkim naszym mieszkańcom należą się dobre drogi i każda złotówka wydana na nasze 
drogi bardzo cieszy, ale jeżeli na 2024 r. mieli do dyspozycji takie środki to myślę, że  są u ans 
gorsze odcinki dróg. Przypomniał o drodze Pękosław- Klimontów-Jeżów-Podsadek. Jest to 
droga, która w niektórych miejscach ma 3,5 m. W budżecie nie ma zapisanego jaki to odcinek 
będzie zrobiony. Jest to znaczna kwota. Radny Grabek dociekał czy ta droga nie jest na 
gwarancji, czy została źle zrobiona. Nie wiem, być może ten temat dalej będzie przez nas 
ciągnięty. Są zaplanowane chodniki, ale nie wiem w jakich miejscowościach i na jakich 
odcinkach. To jest dopiero przyszły temat. Oczywiście z partycypacją gminy Sędziszów. We 
wrześniu z zachowaniem terminu złożyłam wniosek do budżetu powiatu o odbudowę 
obwodnicy i zjazdu ze ślimaka. Już 2 razy miało to być zrobione i za każdym razem gdzieś 
wypadał. Powiat uzyskał 6 mln na zniszczone grunty popegeerowskich. Powiedział publicznie, 
że z tych środkach zostanie ten zjazd ze ślimaka zrobiony. To jest wszystko co na dzień 
dzisiejszy jest ujęte w budżecie.  
Odnośnie ul Dworcowej w związku z otwarciem komisariatu, złożyłam również 
wyprzedzeniem wniosek. Nie została zrobiona. Pomyślała, że jeżeli ten ślimak załapałby się do 
tej puli środków to być może ta ul. Dworcowa jak najbardziej się tutaj zalicza. Czy uzyskamy 
akceptację p. Starosty to trudno mi jest powiedzieć.  
Przewodniczący Rady Osiedla P. Adamski: 
Mieszkańcy  ul. Widokowej na pewno ucieszą się z pana wypowiedzi.  
Pan Burmistrz znowu mi zwleka z odpowiedzią z poprzedniej sesji. Na poprzedniej sesji padł 
mój wniosek odnośnie wiaty przystankowej na ul. Marianowskiej. Na sesji listopadowej 
pytałem odnośnie zakrzaczenia działki gminnej przy bloku na ul. Dworcowej wzdłuż ul. 
Klonowej oraz o zapchanym przepuście na ul. Jędrzejowskiej w kierunku Pawłowic. 
Studzienka odprowadza wodę, ale nie ma gdzie, ponieważ ten przepust po drugiej stronie 
działki gminnej jest zapchany.  
Pan Burmistrz: 
Na te 3 pytania udzieliłem wtedy odpowiedzi.  
Przewodniczący Rady Osiedla P. Adamski: 
Nie słyszałem. 
Pan Burmistrz: 
Odnośnie wiaty na ul. Marianowskiej na razie nie było żadnego wniosku od mieszkańców. 
Najpierw każde słowo trzeba sprawdzić. 
Przewodniczący Rady Osiedla P. Adamski: 
Jeszcze na żaden wniosek nie ma odpowiedzi.  
Pan Burmistrz: 
To nie wiem jakie pan wnioski składa. Tyle co ostatnio się w Rynku wydarzyło za miliony 
złotych. Tyle nowych rzeczy zrobionych, ulic. Trudno jest znaleźć inny termin na terenie 
gminy, gdzie byłoby tyle nowych rzeczy zrobionych.  
Przewodniczący Rady Osiedla P. Adamski: 
Grube miliony. Nawet nie możliwości wyczyszczenia tego przepustu, żeby woda nie stała na 
ul. Jędrzejowskiej. Tam potrzeba raptem 5 godzin pracy.  
Pan Burmistrz: 
Ale ten przepust jest w ciągu drogi powiatowej. I z tej działki nie ma na razie potrzeby wycinać 
tych zakrzaczeń. Już mówiłem o tym.  
Przewodniczący Rady Osiedla P. Adamski: 
Przepust znajduje się na ul. Jędrzejowskiej. Wzdłuż działki gminnej. Studzienka znajduje się 
na drodze powiatowej i nie ma odpływu bo jest zatkane na działce gminnej.  



Zakrzaczenie znajduje się na ul. Klonowej koło bloku na ul. Dworcowej.  
Pan Burmistrz: 
Uważam, że na razie nie ma potrzeby. Mamy inne ważniejsze zadania.  
- radny A. Stępień – wszystko wyjdzie z możliwości i z planów czy będzie możliwe oświetlenie.  
Odnoś nie budynku policji to wystosowaliśmy odpowiedź na wystąpienie policji wojewódzkiej 
czy będziemy zainteresowani przejęciem itd. Wystąpiliśmy, że jesteśmy bardzo zainteresowani 
przejęciem tego budynku. Wyszacowaliśmy koszt m2 na 162 zł. Tyle kosztował m działki pod 
budowę bloków SIM SMS. Różnica jest na naszą korzyść, wychodzi 130 tys. zł. Wartość tego 
budynku wynosi  około 200 tys. zł. Będzie podlegał modernizacji. Zadeklarowaliśmy, że 100 
tys. zł możemy przeznaczyć policji na fundusz wsparcia. Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze 
żadnej odpowiedzi. Ten budynek byłby przeznaczony dla organizacji pozarządowych. Tam są 
formalnie zajęte 2 mieszkania. Przejmiemy z tym zasobem. Policja ma nam powiedzieć jakie 
są umowy itd. Czekamy na odpowiedź.  
Radny J. Chmielarski: 
Pani radna powiatowa, szkoda, że pani się o te Pawłowice nie upomniała, żeby dokończyć tą 
drogę powiatową.  
Panie Burmistrzu dobrze, ze pan przyznał, że tyle inwestycji powstało w Rynku za takie grube 
miliony, że pan Adamski tyle napisał tych wniosków. Gdyby tych wniosków nie było to by 
tych inwestycji nie było. Dzięki p. Adamskiemu mamy takie miliony w Rynku. Dziękuję, ze 
pan tak dba i pisze te wnioski. 
Radna Powiatu E. Kubas-Samociuk: 
Musze pana rozczarować. Upominałam się. Temat dróg powiatowych na terenie gminy 
Sędziszów był bardzo szeroko przeze mnie podsumowywany, omawiany. Droga Jędrzejowska, 
Pawłowice, Łowinia była wpisana do planu odbudowy dróg  jak ZDP sam sobie przyjął w 2018 
r. O niczym ważnym raczej nie zapomniałam. Proszę sobie odsłuchać sesję powiatu.  
Pan Burmistrz: 
Żadnych wniosków od p. Adamskiego, żeby odbudowywać te drogi przecież nie było. To są 
wnioski od p. Przewodniczącego Mysiary i od p. radnej Maczkiewicz. Nie chcę, żebyśmy 
zachowywali się tutaj jak takie rozkapryszone dzieci przed sklepem z zabawkami. Wszystko 
nam potrzebne, wszystko byśmy chcieli. Są to rozdrobnione wnioski, z których nic nie wynika.  
Sołtys B. Grabek: 
Czy droga na Swaryszowie jest ujęta? Jak nie to zapraszam przejechać się. Mówi się o 
Mierzynie, a u nas na drodze leży kostka na chodniku. Tak jest droga załamana, są dziury. Tą 
stronę Sędziszowa się robi, a tą się omija, nie robi wcale.  
Pan Burmistrz: 
Nie wiem czy dobrze zostałem zrozumiany jak wypowiadałem się na temat naszego budżetu. 
Słuchałem sesji Rady Powiatu. Nasi radni dzisiaj stanęli na wysokości zadania. Nie może być 
tak, że chwalimy się nadwyżkowym budżetem, a np. w gminie Sędziszów jest rozwalone 90% 
dróg. Nic się nie robi. Za chwilę będziemy dziury omijać. Jaka to jest polityka powiatu?  
A.Chyla: 
Droga Piaskowa, Bąkowiec. Sukces ma wielu ojców, a porażka jest sierotą. Żeby oddać 
każdemu po trochu sprawiedliwości to trzeba powiedzieć tak: p. Paweł Adamski był w to 
zaangażowany, p. Mysiara był zaangażowany, p. Maczkiewicz była zaangażowana, Burmistrz 
i radni też byli zaangażowani. Ja nie jestem fanem PiS-u, ale dzięki rządowym pieniądzom 
udało się tą drogę zrobić. Mieszkańcy też założyli komitet społeczny. Dziękuję.  
Radny A. Stępień: 
Chciałem podziękować p. Sekretarz za piękne prowadzenie Jarmarku Bożonarodzeniowego. 
 
 
 



Radny K. Prusek: 
Odnośnie internetu, pisałem różne pisma w sprawie poprawienia zasięgu w miejscowości 
Czekaj, Krzelów, Bugaj. Może p. Burmistrz mógłby wystosować pismo do operatorów Plusa, 
Orange. Trochę się poprawiło. Nawet internet w telefonie źle chodzi, bo jest słaby zasięg.  
W Swaryszowie już wyleciały kolejne dziury w drodze. W Krzelowie już 3 rok proszę, żeby 
tam zalali dziurę. Nic nie jest zrobione. Nie chcę słyszeć, że jest to nieodpowiednia pora, bo 
jak toś urwie sobie koło to będzie problem.  
Radny J. Strzelec: 
Jaka restrukturyzacja tego budynku? Nie było mówione, ze tam będzie archiwum czy coś 
innego. Bo teraz jak będziemy to robić to mamy pieniądze w budżecie na ten budynek? Chodzi 
mi o posterunek policji w Sędziszowie. 
Pan Burmistrz: 
Pierwszą czynnością jest dogadanie się z Komendą Wojewódzką zasady przejęcia i co chcą za 
to. Nasze propozycje, które przedstawiłem, że w globalnym rozliczeniu mamy możliwość 
dołożenia jakby możliwość zapłaty na ten fundusz wsparcia w kwocie 100 tys. zł. Jak to 
przejmiemy to wtedy możemy dalej planować, doprecyzować, na pewno w uzgodnieniu z Radą. 
Decyzje na pewno będą podjęte nad ostatecznym zagospodarowaniu tego budynku. I wtedy 
będziemy powoli dostosowywać.  
Radny J. Strzelec: 
I jeszcze jedna sprawa. Pan kiedyś wspominał o kupnie kotłowni. Oszczędności, a tu jeden 
zakup, drugi zakup. 
Pan Burmistrz: 
Na razie to się wyciszyło. Gdyby doszło do wystąpienia Sefako do naszego samorządu, że chcą 
się pozbyć 60% swoich udziałów jako większościowy udziałowiec w SPEC-u to uważam, że 
musimy stanąć na wysokości zadania skąd zabezpieczyć środki na to, żeby to wykupić. My 
mamy pierwokup, bo w 2005 r. jak podpisywaliśmy umowę spółki tak mamy zapisane, że w 
przypadku pozbycia się większościowego udziałowca to gmina ma pierwokup. Można kupić 
albo powiedzieć, żeby sprzedano gdzie się chce. Ale wprowadzić komercję do takiego 
podmiotu jak SPEC to uważam, że byłoby niebezpieczne. Oczywiście z deklaracją odnośnie 
takich warunków w rozmowie, żeby przynajmniej z rozłożeniem na kilka lat tej kwoty, która 
musielibyśmy zapłacić i żeby byłą gwarancja  zakupu przez Sefako ciepła od SPEC-u przez 
minimum 5 lat. Jest taka wstępna akceptacja prezesa. Bez tych 50% ciepła to zbędna jest taka 
kotłownia. Jest tutaj nad czym myśleć.  
Radny W. Tabor: 
Na ostatniej sesji uchwalaliśmy MPZP dla wiatraków na terenie Piły i Gniewięcina. Czy już 
wiadomo dokładniejszą lokalizację tych wiatraków? I jeżeli tak to gdzie ja mogę się coś więcej 
dowiedzieć? Co to w ogóle za firma? 
Pan Burmistrz: 
Panie radny na poprzedniej sesji podjęliśmy uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia MPZP. 
Teraz urbanista, który to opracowuje, dopiero po tych wszystkich uwarunkowaniach 
środowiskowych i innych dokładnie określi miejsca. I wtedy pewnie wcześniej przed 
wyłożeniem tego planu do publicznej dyskusji będzie wiadomo gdzie. Na dzisiaj tego nie wiem.  
Pani Wiceprzewodnicząca A. Konieczna: 
Powoli kończymy ostatnią sesję w tym roku. Kończymy 2023 rok, bardzo trudny, ale też bardzo 
owocny. Udało się zrobić wiele wspaniałych rzeczy. Nasz Sędziszów, nasza mała ojczyzna 
stała się piękniejsza, lepsza, może bardziej przyjazna dla mieszkańców i dla otoczenia. I z tego 
się cieszmy. I życzmy sobie, żeby 2024 rok również był taki, żeby na koniec roku można sobie 
powiedzieć „udało się, że kolejny raz dokonaliśmy naprawdę wielkich i trudnych rzeczy”. I 
tego też wszystkim naszym mieszkańcom na nowy 2024 rok życzę i życzę dużo dobrego, 



zdrowia bo jest najważniejsze, a resztę sobie zrobimy, kupimy, wymyślimy i  jakoś to będzie. 
Szczęśliwego nowego roku.  
 
Ad. 15 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady LXIV sesji Rady Miejskiej 
Sędziszów kadencji 2018 – 2023. 
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